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Antwoord op Statenvragen PS2022-31 
 
 
 De leden van  
 Provinciale Staten 
 
Beantwoording schriftelijke Statenvragen Statenlid Tolkamp, Boender en Rebel 
CDA, VVD en ChristenUnie over subsidiestelsel Natuur en Landschap 
 
 
 
Ingevolge het bepaalde in artikel 39 van het Reglement van Orde Provinciale Staten van Gelderland 
doen wij u hieronder het antwoord van ons college op de vragen van Tolkamp, Boender en Rebel 
toekomen. 
 
Inleiding van de vragensteller: 
Het Subsidiestelstel Natuur en Landschap (SNL) is een belangrijk instrument voor 
terreineigenaren om natuurterreinen te kunnen beheren. Uit antwoorden van GS op vragen van de 
Partij voor de Dieren over het subsidieregister blijkt dat in 2020 er in totaal een bedrag van 
€ 102.571.550 is uitgekeerd aan de verschillende terreineigenaren. 
De terreineigenaren realiseren zich het belang om de verkregen middelen goed in te zetten. Zij 
houden daar ook een administratie van bij. Vragenstellers hebben diverse gesprekken gevoerd met 
diverse belanghebbenden en Terrein Beherende Organisaties(TBO’s). Uit deze gesprekken komt 
naar voren dat er behoefte is bij subsidieontvangers om behaalde resultaten van gesubsidieerde 
maatregelen te delen. 
Ook om onze rol als controlerend orgaan goed uit te kunnen voeren zouden wij graag inzicht willen 
hebben waar de middelen op ingezet zijn en in hoeverre daar provinciale doelen daarmee gehaald 
zijn. Net zoals gebeurt bij de financiele verantwoording. Naar aanleiding van deze gesprekken en de 
toezeggingen gedaan door gedeputeerde Drenth over de 0-meting biodiversiteit hebben wij daarom 
de volgende vragen: 
 
Vraag 1: 
Op de site van RVO1 lezen wij dat de provincie beoordeelt of u het beheer uitvoert dat hoort bij het 
natuurbeheertype. Zij stelt hier een controleur voor aan. De controle gebeurt onaangekondigd en 
steekproefsgewijs. Waar kunnen wij de resultaten vinden? En als deze niet openbaar zijn kunnen 
deze dan openbaar gemaakt worden? 
 
 

 
1 https://www.rvo.nl/sub 
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 Antwoord: 
De beschrijving op de site van RVO klopt niet voor de Gelderse situatie. Kwaliteitscontroles met 
een verantwoording op beheermaatregelniveau en met kritische prestatie indicatoren vinden sinds 
de invoering van het SNL in 2011 niet meer plaats. De provincies sturen via de verplichte 
certificering  op professionaliteit en interne kwaliteitsborging door de natuurbeheerders. De 
feitelijke controle daarop wordt uitgevoerd door de Stichting Certificering SNL. Zij brengt jaarlijks 
een verslag2 uit.  
 
Vraag 2: 
Diverse TBO’s houden zelfstanding een controle programma bij van inkomsten en uitgaven van de 
middelen voor de instandhouding van het vegetatietype waarop gecodeerd is en of de uitgevoerde 
beheersmaatregelen effect heeft (verplichte vegetatiekartering behorende bij de beschikking). 
Zodat per gecodeerd vegetatietype of de toegepaste beheersmaatregel te zien is of dit een positief 
effect heeft en of er trends zijn te ontdekken in de genomen maatregelen afgelopen decennia. Is het 
mogelijk om van deze data jaarlijks een overzicht te ontvangen net zoals bij de financiële 
verantwoording gebeurt? 
 
Antwoord: 
Nee, wij beschikken niet over een dergelijke gedetailleerde registratie en uit navraag blijkt ook niet 
dat een dergelijk overzicht op dit moment door (alle) natuurbeheerders kan worden gegeven.  
 
Vraag 3: 
Om de voortgang van de PAS maatregelen te beoordelen vinden er jaarlijks veldbezoeken met GS 
plaats. Kunnen deze veldbezoeken ook voor PS plaats vinden in het kader van het SNL zodat de 
TBO’s toe kunnen lichten waar de middelen aan besteed zijn en het gesprek hier over gevoerd kan 
worden met elkaar? 
 
Antwoord: 
Wij hebben uw vragen voorgelegd aan terrein beherende organisaties en natuurcollectieven en 
positieve reacties terug ontvangen. Wij nemen contact op met de Griffie om een gezamenlijk 
veldbezoek te organiseren en kunnen dan samen vaststellen of en hoe er behoefte is aan een 
vervolg. 
 
Vraag 4: 
Jaarlijks komt de voortgangsrapportage ’Natuur’ uit. Zouden wij ook jaarlijks, zodra de 
voortgangsrapportage uitkomt, de Gelderse stand van zaken kunnen ontvangen? Of de input welke 
Gelderland heeft geleverd voor de voortgangsrapportage. 
 
Antwoord: 
Op 1 december 2021 ontving u onze Voortgang rapportage Gelders Natuurnetwerk (PS2021-813), 
waarin wij de Gelderse stand van zaken hebben geschetst. Jaarlijks leveren wij ook via BIJ12 onze 
bijdrage aan de Voortgangsrapportage Natuur. Die informatie baseren wij op verschillende 

 
2 https://www.bij12.nl/onderwerpen/natuur-en-landschap/subsidiestelsel-natuur-en-landschap/certificering-subsidiestelsel-natuur-en-
landschap/ 

https://www.bij12.nl/onderwerpen/natuur-en-landschap/subsidiestelsel-natuur-en-landschap/certificering-subsidiestelsel-natuur-en-landschap/
https://www.bij12.nl/onderwerpen/natuur-en-landschap/subsidiestelsel-natuur-en-landschap/certificering-subsidiestelsel-natuur-en-landschap/
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 informatie, waaronder GIS-bestanden. Uiteraard kunnen wij gericht inzage geven in die bestanden 
maar ze zijn niet geschikt als zelfstandig leesbare stukken.  
 
Vraag 5: 
Tijdens de oordeelsvorming beleidsprogramma en uitvoeringsprogramma biodiversiteit heeft 
gedeputeerde Drenth toegezegd PS te informeren over de o-meting biodiversiteit en de wijze 
waarop vervolgens gemonitord kan worden. Gelet op de doelen die zijn gesteld voor herstel van 
natura2000, de doelen in het kader van biodiversiteit en overige natuurdoelen zouden wij graag 
jaarlijks, op een vast moment, de voortgang bespreken met GS. Ook in relatie of combinatie met 
vraag 3. 
 
Antwoord: 
Uiteraard staan wij open voor een bespreking met u over de voortgang op het natuurdossier. Zoals 
aangegeven in vraag 3 spreekt dat natuurbeheerders ook aan zodat het bij voorkeur in samenhang 
plaatsvindt. Wij laten het graag aan u om daarvoor een voor u geschikt moment te bepalen. In onze 
factsheet3 op de website beschrijven we hoe de natuurmonitoring in Gelderland werkt. Aan een 
nulmeting biodiversiteit en de wijze van monitoring van het uitvoeringsprogramma werken wij nog 
en het is nog te vroeg u daarover te berichten.   
 
Vraag 6: 
In de periode 1993-1997 en 2006-2010 was er een Landelijk Meetnet Bodemkwaliteit. Uit de 
resultaten blijkt o.a. dat vooral bij zandgronden onder bos de bodem- en grondkwaliteit is 
veranderd. Deze gronden zijn significant minder zuur geworden. Worden er in natuurgebieden 
grondmonsters genomen of bodemkwaliteit gemeten? Zo ja zouden wij een samenvatting van de 
resultaten mogen ontvangen? Zo nee waarom niet? 
 
Antwoord: 
In het kader van het voormalige Programma Aanpak Stikstof (PAS) zijn we gestart met de opzet 
van een planmatige monitoring van het systeemherstel. Hiertoe zijn inmiddels meetnetten 
ingericht in de meeste Natura 2000 gebieden. Welke parameters gemeten worden verschilt per 
gebied en is afhankelijk het specifiek te monitoren ecosysteem. De bodemkwaliteit vormt één van 
de te meten parameters naast parameters als bijvoorbeeld waterstand, waterkwaliteit en 
indicerende plantensoorten. Een samenvatting van de resultaten is op dit moment nog niet in beeld 
te brengen omdat op dit moment slecht één meetronde heeft plaatsgevonden. Pas op basis van 
meerdere meetronden kan een trend worden bepaald. 
 
Vraag 7: 
Bij natte beheertypen is een norm van grondwater opgenomen, er vindt hydromonitoring plaats op 
basis van peilbuizen. Wij zijn als provincie verantwoordelijk en het beheer is uitbesteed aan de 
waterschappen. Is er een jaarlijkse rapportage? Worden de gestelde normen behaald? 
 

 
3 https://www.google.com/url?sa=t&rct=j&q=&esrc=s&source=web&cd=&cad=rja&uact=8&ved=2ahUKEwjw5prT48_1AhVQM-
wKHbAPBK8QFnoECBIQAw&url=https%3A%2F%2Fwww.gelderland.nl%2Fbestanden%2FGelderland%2FNatuur%2FDOC_A4_Fact
sheet_Natuurmonitor.pdf&usg=AOvVaw237QD0sYAgBXRPRabUN-Zt 
 

https://www.google.com/url?sa=t&rct=j&q=&esrc=s&source=web&cd=&cad=rja&uact=8&ved=2ahUKEwjw5prT48_1AhVQM-wKHbAPBK8QFnoECBIQAw&url=https%3A%2F%2Fwww.gelderland.nl%2Fbestanden%2FGelderland%2FNatuur%2FDOC_A4_Factsheet_Natuurmonitor.pdf&usg=AOvVaw237QD0sYAgBXRPRabUN-Zt
https://www.google.com/url?sa=t&rct=j&q=&esrc=s&source=web&cd=&cad=rja&uact=8&ved=2ahUKEwjw5prT48_1AhVQM-wKHbAPBK8QFnoECBIQAw&url=https%3A%2F%2Fwww.gelderland.nl%2Fbestanden%2FGelderland%2FNatuur%2FDOC_A4_Factsheet_Natuurmonitor.pdf&usg=AOvVaw237QD0sYAgBXRPRabUN-Zt
https://www.google.com/url?sa=t&rct=j&q=&esrc=s&source=web&cd=&cad=rja&uact=8&ved=2ahUKEwjw5prT48_1AhVQM-wKHbAPBK8QFnoECBIQAw&url=https%3A%2F%2Fwww.gelderland.nl%2Fbestanden%2FGelderland%2FNatuur%2FDOC_A4_Factsheet_Natuurmonitor.pdf&usg=AOvVaw237QD0sYAgBXRPRabUN-Zt
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 Antwoord: 
De monitoring van het grondwater maakt onderdeel uit van de bij voorgaande vraag beschreven 
monitoring. Een jaarlijkse rapportage is niet voorzien. Er wordt naar gestreefd iedere drie tot zes 
jaar te rapporteren over de voortgang van het systeemherstel en het bereiken van de gewenste 
condities. Een rapportage met een hogere frequentie heeft geen zin aangezien veranderingen in 
systemen langzaam verlopen. Omdat in veel gebieden pas recent herstelmaatregelen zijn 
uitgevoerd kan pas over enkele jaren een beeld worden gegeven van het herstel. 
 
Gedeputeerde Staten van Gelderland 
John Berends - Commissaris van de Koning 
Miriam Nienhuis-van Doremaele - Secretaris 
 
 


